
Etika: 41. Proč milující Bůh dopouští zlo?

„Pokud je Bůh dobrý, proč nezabránil zlému muži, jako je Putin, rozpoutat tuto hroznou válku?”

Etika

Proč milující Bůh dopouští zlo?
Nedávno mi byla položena otázka o Vladimiru Putinovi a zlu, které inicioval na Ukrajině: „Pokud je
Bůh dobrý, proč nezabránil zlému muži, jako je Putin, rozpoutat tuto hroznou válku?”
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Vladimir Putin

Ostatně, proč nezastavil Adolfa Hitlera během druhé světové války? Nebo Benita Mussoliniho? Nebo
Attilu Huna? Nebo některého z dalších bezpočtu zlých tyranů v historii?

Proč milující Bůh dovoluje zlým despotům dělat hrozné věci? Proč prostě nezasáhne, zvlášť když trpí
nevinní? Neměl by dobrý Bůh zabránit takové špatnosti od špatných lidí?

Odpověď na otázku zla
Začněme tím, že se zamyslíme nad tímto: Pokud by měl Bůh zasáhnout, byť jen jednou, pak musí
neustále zasahovat neustále. Jinak by byl považován za nedokonalého nebo neschopného, nebo v
závislosti na zásahu, který se Bůh rozhodl přijmout nebo nepřijmout, by někteří považovali Boha za
zlého.

Bůh není nedokonalý nebo neschopný, ani není zlý.

Bůh stvořil zákony tohoto světa, aby platily stejně pro nás všechny, lidské bytosti. Pokud by tedy Bůh
zasáhl nějakým způsobem, který by se nevztahoval na nás všechny stejně, řekněme tím, že by
inicioval akci na zničení člověka, jako je Putin, pak by již Boží zákony nebyly stejně uplatňovány.

Putin je koneckonců vůdcem Ruska. Dnes žije mnoho lidí, kteří věří, že Putin je skvělý muž a úžasný
vůdce, přestože tuto strašlivou válku zahájil proti menší sousední zemi.

Pokud jde o to, že Bůh odstraní Putina tím, že mu vezme život, nebudou přikázání porušena
samotným Bohem, který je stvořil? Nezabiješ je jedno z deseti přikázání.

Boží zásah
Zeptat se: “Proč Bůh nezasahuje do lidských záležitostí?” přehlíží jednu důležitou skutečnost: Bůh již
zasáhl do lidských záležitostí. Bůh poslal svého jediného Syna, Ježíše, aby žil mezi námi asi před
2000 lety.

Je zajímavé, že když Ježíš chodil po této zemi, skutečně občas zasahoval do lidských záležitostí.
Těmto zásahům říkáme zázraky. Například uzdravoval nemocné. Přiměl slepé vidět a hluché
slyšet. Nasytil tisíce několika chleby a rybami. Ježíš dokonce křísil mrtvé znovu k životu.
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Syn Boží měl plné právo dělat tyto věci, protože ačkoli byl Bohem, byl Bohem v těle. Ježíš byl každým
kouskem lidská bytost, stejně jako ty a já, a my lidé často zasahujeme do záležitostí toho druhého
skutky laskavosti a štědrosti.

Ježíš nikdy nezasáhl silou nebo násilím.

Zvažme toto: Kdyby Bůh Otec svévolně zasahoval do záležitostí lidstva, byl by to konec naší lidské
svobody; naše svobodná vůle by přestala existovat. To, že Bůh zasáhne do záležitostí jednoho muže,
a to i proto, aby odstranil mezinárodního zločince tak zlého, jako je Vladimir Putin, by znamenalo
konec našeho lidského práva na volbu.

Máme Bohem dané právo rozhodnout se, zda hřešit či nehřešit, činit zlo či nepáchat zlo. Každý den si
musí vybrat každý z nás.

Pokud by se Bůh vypořádal s Vladimirem Putinem tím, že by ho odstranil za jeho hřích, pak se musí s
každým mužem a každou ženou, kteří zhřešili, jednat podobně, jinak by Bůh přestal být spravedlivý a
byl nespravedlivý, což je v rozporu s Boží přirozeností.

Kromě toho se Bůh již vypořádal s hříchem. Bůh Otec poslal svého jediného Syna, Ježíše, aby žil mezi
námi a zemřel za nás. Byl přibit na kříž na kopci zvaném Golgota, aby zaplatil trest za náš hřích.

Pokud by někdy Bůh Otec zasáhl do záležitostí nějakého člověka, pak byste si jistě mysleli, že by to
bylo kvůli jedinému: zachránit jeho Syna toho dne, sundat ho z kříže a uchránit ho od tak mučivé
smrti. Mohl zavolat 10 000 andělů, ale neudělal to.

Bůh tehdy nezasáhl, protože oběť, kterou Ježíš za nás učinil, byla zásahem do lidských záležitostí,
který vždy budeme potřebovat.

Modlit se za Ukrajinu
Je to brutální válka, kterou pozorujeme na Ukrajině – létající rakety, rozbité budovy, zničená celá
města, miliony lidí nucené opustit své domovy.

Věřím, že Bůh pracuje na tom, aby to ukončil. Lidé se modlí a my víme, že Bůh slyší naši modlitbu. A
jestliže víme, že nás slyší, o cokoli ho prosíme, víme, že máme žádosti, o které jsme ho žádali (1 Jan
5:15).

Když se muž nebo žena rozhodne zhřešit, Bůh tomu nebrání. Tímto způsobem nezasahuje. Zhřešit či
nehřešit je naší lidskou volbou. Bůh nám dal svolení, abychom ho poslechli nebo neposlechli. Z toho
důvodu Bůh nezabránil Vladimiru Putinovi v zahájení této války proti Ukrajině.

Prosím, modlete se za lid Ukrajiny. Musíme se modlit za ukončení války na Ukrajině a za bezpečnost
milionů, které se díky ní ocitly bez domova.

Rich Mussler
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Rich Mussler
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Rich Mussler je křesťanský autor, který vyučuje Bibli v First Baptist Church v Lewisville. 

Rich Mussler se narodil v Sintonu v Texasu v Mexickém zálivu poblíž Corpus Christi. Jeho rodina se
později přestěhovala do Willamette Valley poblíž Albany v Oregonu. Oddal se Pánu Ježíši Kristu ve
věku osmi let. 

Jako mladý muž napsal knihu „Špatný křesťan“, desítky příběhů a krátkých scénářů. O několik let
později, jako dospělý, se Mussler vrátil do Texasu. Pak se stalo neočekávané. 

Dne 22. ledna 2004 ho přejela šestnáctiletá dívka, která řídila auto, když se přes mobil pohádala se
svým přítelem. Mussler šel po večerních zprávách na procházku a ona ho přejela svým džípem
Cherokee. Myslela si, že praštila psa. 

Ta událost mu změnila život. Když byl Mussler převezen do Fort Worth, cestou zemřel, byl oživen a
málem znovu zemřel při operaci. Po dvou dnech na jednotce intenzivní péče a deseti dnech v
nemocnici strávil dalších sedm měsíců v rekonvalescenci. 

Během fyzikální terapie Mussler seděl před svým počítačem a piloval své oblíbené příběhy. Během
tohoto náročného období svého života si uvědomil, že jeho rodina a přátelé o jeho spisech možná
nikdy nevěděli. Rozhodl se tehdy najít nakladatele. Tak se zrodila série knih o „Twisted
Texasan“. (viz www.twistedtexan.com)

Mussler vypráví: „Téměř veškeré mé psaní má v sobě ‚zvrat‘ – něco neočekávaného nebo zvláštního,
co odráží mou osobnost. Odrážejí také víru ve vzkříšeného Spasitele, ve kterého vkládám svou
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důvěru. Primárně jsou mé fiktivní příběhy řízeny postavami. Zápletky a dějové linie vyplývají ze
svérázných osobností postav, o kterých píšu. 

Mussler je obchodní manažer a hodně cestuje a místa, která navštěvuje, se často objevují v jeho
beletrii. Běžně také vystupuje v knižních klubech a často se účastní autogramiád. 

Autor píše od malička. Vytvářel domácí komiksy, kreslil je, kreslil a vybarvoval, než mohl
hláskovat. Požádal matku, aby mu slova napsala. Přepsala vše, co jí řekl, aby řekla. V osmi letech
vytvořil školní noviny na rodinném psacím stroji. Byl reportérem a šéfredaktorem publikace a
zároveň zajišťoval distribuční síť. 

Později se stal filmařem dvorních produkcí v 8 a 16 milimetrech. V natáčení filmů pokračoval až do
svých třiceti let, napsal a produkoval několik filmů. 

Je také malířem (akryl a vodové barvy) a získal bakalářský titul v oboru umění na Oregon State
University. 

Později získal titul Master of Business Administration na Willamette University v Salemu v
Oregonu. P

Nyní žije ve Flower Mound, na předměstí Dallasu a Fort Worth, a rád říká: „Dostal jsem se sem tak
rychle, jak jsem mohl.“ 

Jeho nejnovější kniha „Špatný křesťan, co mě Bůh naučil“ (vydaná v únoru 2014) je první napsanou
speciálně pro křesťanské publikum. Není to fikce, ale sbírka příběhů o skutečných lidech, kteří se
snaží žít život, který se líbí Bohu. 

Mussler píše: „Pokud jste někdy měli pocit, že nejste nejlepší křesťan na světě, vítejte v klubu, stát se
křesťanem byla ta snadná část. Co se stalo potom, je to, kde jsem pozkazil…“

Riche Musslera můžete kontaktovat e-mailem: musslertx na msn.com.



Vyjádřené názory jsou názory autora.

-krk-

Můžete také navštívit naši facebookovou stránku Baptisté – Síť víry nebo facebookovou
skupinu Zpravodaj Baptisté – Síť víry
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